國立中興大學「達達國際企業股份有限公司(Lagoon)弱勢獎學金」辦法 National Chung Hsing University "Lagoon International Enterprise Co., Ltd. Disadvantaged Scholarship" Regulations

114年6月3日訂定 Established on June 3, 2025

- 壹、達達國際企業股份有限公司(Lagoon)董事長劉保佑先生,為鼓勵經濟弱勢學子,激發其向上精神,順利完成學業,特設置「國立中興大學達達國際企業股份有限公司(Lagoon)弱勢獎學金」。
 - 1. Mr. Liu Bao-you, Chairman of Lagoon International Enterprise Co., Ltd., has established the "National Chung Hsing University Lagoon International Enterprise Co., Ltd. Disadvantaged Scholarship" to encourage students from economically disadvantaged backgrounds, inspire their perseverance, and support them in their studies.
- 貳、 獎助金額及名額:弱勢家庭子女獎學金 10 名,每名每學年新臺幣 6 萬元,共頒發獎學金新臺幣 60 萬元整。
 - 2. Scholarship Amount and Quota: The scholarship is awarded to 10 students from disadvantaged families. Each recipient will receive NTD 60,000 per academic year. The total scholarship fund amounts to NTD 60,000 per year.

參、申請資格:

- 一、本校本國籍大學部在學學生(含大一新生;不含公費生)且有低收入戶、中低收入戶或特殊境遇家庭子女證明。
- 二、未領取政府各類學雜費減免優待補助、政府各項獎助學金(學校學雜費減免者 ,不在此限)及軍公教子女教育補助費者。
- 3. Eligibility Criteria:
- (1) Applicants must be domestic undergraduate students of the university (including first-year students; excluding government-sponsored students) and must provide proof of being from a low-income, lower-middle-income, or special circumstance family.
- (2) Applicants must not be receiving any government tuition waivers, government scholarships, or educational subsidies for children of military, public service, or teaching personnel (except for those receiving tuition waivers from the university).

肆、繳交文件:

- 一、申請表。
- 二、前一學年附名次成績單正本1份(新生免附)。
- 三、戶口名簿影本或戶籍謄本1份。

4. Required Documents

- (1) Application form.
- (2) Official transcript from the previous academic year, including class ranking (not required for first-year students).
- (3) Copy of household registration certificate or household registration transcript.

伍、申請時間、審核評定及領獎方式:

- 一、獎學金申辦文件於每學年第一學期公告受理後,請於 9 月 30 日前送交學務 處生輔組。
- 二、依申請人所提供之相關文件,由本校籌組審查委員會,達達國際企業股份有限公司(Lagoon)為當然委員,共同審查評定當學年度獲獎學生,Lagoon公司保留申請核准之最終權利。申請文件概不退還。審查委員會由學生事務長、校友中心主任、課外活動組組長、生活輔導組組長及達達國際企業股份有限公司(Lagoon)等五人組成,由學生事務長擔任召集人。委員不克出席,可由職務代理人代表出席。
- 三、獎助學金採帳戶匯款方式,於上、下學期各發放 1 次,發放時間、獲獎 名單 及領獎方式,屆時公告於本校網站並個別通知獲獎同學需出席頒獎 典禮, 若無正當理由而未參加者,則停發獎學金。
- 四、得獎同學應於獲獎當學年第二學期3月31日前提供第一學期成績單及得獎心得 1篇(不得少於1,000字),審查委員會將視得獎學生學習狀況評估第二學期是 否繼續提供獎學金。
- 5. Application Period, Review Process, and Award Distribution:
- (1) Scholarship applications are accepted each academic year after the official announcement in the first semester, and all required documents must be submitted to the Student Assistance Division of the Office of Student Affairs Life Division by September 30.
- (2) The university's scholarship review committee, which includes Lagoon International Enterprise Co., Ltd. as an ex officio member, will evaluate applicants based on the submitted documents. Lagoon reserves the final right of approval, and submitted documents will not be returned. The committee consists of the Dean of Student Affairs (Chairperson), the Director of the Alumni Center, the Head of the Extracurricular Activities Division, the Head of the Student Assistance Division, and a representative from Lagoon International Enterprise Co., Ltd. If any committee member is unable to attend, a proxy may attend on their behalf.
- (3) Scholarships will be disbursed twice per academic year via bank transfer. The distribution schedule, list of recipients, and award collection process will be announced on the university website. Recipients must attend the award ceremony, and failure to attend without a valid reason will result in scholarship cancellation.
- (4) Scholarship recipients must submit their first-semester transcript and a reflection essay (minimum 1,000 words) by March 31 of the second semester. The review committee will then assess their academic performance to determine whether the scholarship

will continue for the second semester.

- 陸、本辦法經達達國際企業股份有限公司(Lagoon)同意,陳請校長核定後實施,修 正時亦同。
 - 6. This regulation shall be implemented after obtaining the approval of Lagoon International Enterprise Co., Ltd. and the university president. Any amendments shall follow the same procedure.

附註:本獎學金重要時程表

項目	日期
1、宣導並公告申請時間	每年8月及9月。
	自當學年度公告日起,至9月30日
2、學生提出申請時間	截止收件。(寄件申請者以郵戳為憑)
3、召開審查委員會	預計10月底前召開。
4、第一學期獎學金匯款	預計10月底前核撥,實際發放時程 依當年度公告為準。
5、頒獎典禮暨獲獎學生座談會	擇期辦理,實際辦理情形依當年度 公告為準。
6、繳交第一學期成績單及得獎心得	預計於第二學期3月31日前;實際辦 理情形依當年度公告為準。

Appendix: Important Dates for the Scholarship

Item	Date
1 • Promotion and Announcement of Application Period	Every August and September
2 · Student Application Period	From the announcement date of the academic year until September 30 (For mailed applications, the postmark date will be used as proof)
3 · Scholarship Review Committee Meeting	Expected to be held by the end of October
4 · First Semester Scholarship Disbursement	Expected to be processed by the end of October, the actual disbursement schedule will follow the official announcement of the year
5 · Award Ceremony & Recipient Seminar	To be scheduled, the actual event arrangement will follow the official announcement of the year
6 · Submission of First Semester Transcript and Reflection Essay	Expected by March 31 of the second semester, the actual arrangement will follow the official announcement of the year
7 · Second Semester Scholarship Disbursement	Expected to be processed by the end of April of the second semester